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Emlékeztető 
Az Elektrotechnika Szerkesztőbizottsága 2012. május 24-i üléséről 

 
Jelen vannak: Lásd mellékelt jelenléti ív 
 
A Szerkesztőbizottság – Kovács András felelős kiadó, az Egyesület főtitkára javaslatára – 
közös ülést tartott az Elektrotechnika Szerkesztőségével. 
 
Bencze János bevezetőjében ecsetelte a közös ülés előnyét, amely abban foglalható össze, 
hogy a Szerkesztőbizottság észrevételei közvetlenül jutnak el az érintettekhez, illetve a 
Szerkesztőbizottság tagja megismerhetik a lap összeállításának – nem mindig egyszerű - 
munkáját. 
 
Ezt követően Bencze János rövid laudációval kiegészítve ismertette a résztvevőkkel, hogy a 
88. Közgyűlés Elektrotechnika Nagydíjjal tüntetette ki Prof. Dr. Varjú Györgyöt, a 
Szerkesztőbizottság tagját. 
 
Majd a Bizottság elnöke szomorú eseményről tájékoztatott, nevezetesen Szepessy Sándor 
tiszteletbeli elnökünk haláláról. 
 
Az ülés bevezetőjét Bencze János azzal zárta, hogy ismertette a közgyűlésen elfogadott éves 
beszámoló azon fejezetét, amely a Szerkesztőbizottság munkájával foglalkozott. . Az 
értékelés – a részletektől eltekintve - igen pozitívan említette a lapot, mint tartalmát, mint 
megjelenését tekintve. Röviden összefoglalva, a Szerkesztőbizottság „piros pontot” kapott. 
 
Ezt követték az előzetes felkérés alapján készített referátumok, az alábbi sorrendben: 

- Prof. Dr. Berta István – az Elektrotechnika februári számát 
- Dr. Madarász György – az Elektrotechnika márciusi számát 
- Dr. Benkó Balázs – az Elektrotechnika áprilisi számát  

referálta. 
 
A referátumokban közös volt, hogy mind a három referáló hihetetlen alapossággal nézte át az 
aktuális lapszámot. Mind a három megállapította, hogy a lap apróbb hibáktól eltekintve 
megfelel az elvárásoknak, kitűzött célját teljesíti, a lap informatív, érdekes és tetszetős. 
 
Berta István az általános megjegyzéseken túlmenően kiemelte: 

• Személy szerint örül, hogy a Hírlevél be van fűzve, hiszen ez is fontos tartalmi elem 
• Fontos a beköszöntő, mindig aktuális témát feszeget 
• Hobbim az elektrotechnika nagyon támogatandó kezdeményezés 
• A tudományos cikkek jók, színvonalasak 
• Külön kiemelte a hírek rovatból a „MASZAT”-ról szóló tájékoztatást 
• Dicséretesnek és szükségesnek tartotta a Nyelvművelés rovatot 
• Hozzászólása végén rákérdezett, hogy milyen kapcsolata volt Simonyi Károly 

professzornak a MEE-vel. Jeszenszky Sándor arról tájékoztatott, hogy csak a Jedlik 
társaságon keresztül volt kapcsolata. 

 
Madarász György cikkenként értékelte a márciusi számot. Fontosabb megjegyzései: 

• Dicsérő szavakkal illette az energetikai rovatban megjelent cikkeket, a 
költségoptimalizációval foglalkozó cikket, amely új módszereket keres egy saját 
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algoritmus segítségével, illetve a szélerőmű kapacitással foglalkozó cikket, amely egy 
áttekintő esettanulmány. 

• A villamos energiaszolgáltatással kapcsolatos veszélyes anyagokkal foglalkozó cikk 
információ tartalma kevés, az ábrái kifogásolhatók 

• Pozitív kritikai észrevételeket tett a napelemes inverterekkel kapcsolatban, a szakmai 
előírásokkal kapcsolatban és a biztonságtechnikával foglalkozó cikkel kapcsolatban 

• Dicséretesnek mondta a Makai Zoltán technikatörténeti cikkeit, és a „Feladványokat”, 
valamint a bálokról szóló fényképes tudósításokat 

• Általános hibának jelezte az ábrák olvashatóságát és a fényképek aláírásait, illetve alá 
(nem) írásait. 

 
Benkó Balázs az alábbi főbb észrevételeket tette: 

• A „Beköszöntő” rövid, ez kiemelt rovat, ki kell tölteni mondanivalóval, üzenettel 
• Saját magát megerősítendő, néhány kollégáját megkérte véleményezésre, ennek 

alapján nyilvánít véleményt (A lap megfelel az elvárásoknak) 
• A címlap nagyon jó, illeszkedik a laphoz 
• Érzékelhető, hogy a Szerkesztőségnek nem túl sok cikkből lehet válogatnia 
• A lap olvasmányos 
• Jók a már megszokott „Hírek” rovat 
• Javasolja, hogy a „Nyelvművelés” kerüljön fel a honlapra 
• Az „Egyesületi élet” rovat kiemelten jó 
• Ugyancsak tetszik neki a „Rejtvény” rovat is. 

 
Prof. Dr. Horváth Tibor megjegyezte, hogy jót tesz a lapnak az a gyakorlat, hogy a 
Szerkesztőbizottság tagjai esetenként egy-egy számot referálnak, jelentősen csökkentek azóta 
a hibák, javult a színvonal.  
 
Kovácsné Jáni Katalin dicsérően szólt a főszerkesztő munkájáról, tudva-tudván, hogy nagyon 
sok minden az utolsó percben érkezik így nagyon nehéz minden igénynek eleget tenni. Ennek 
tudható be, hogy bizonyos elrendezések (tördelések, szerkesztések) zavarják az olvasási 
komfortot. 
 
A legfontosabb tanulsága az ülésen elhangzott referátumoknak az, hogy  

• a jövőben nagyobb figyelemmel kell lenni az ábrákra, hogy azokon minden 
tisztességesen olvasható legyen,  

• a fényképeknél áttekinthetően és egyértelműen jelölni kell az azon személyeket, akik 
azokon szerepelnek, illetve 

• minden esetben fel kell tüntetni a szerzőknél, hogy tagja-e a MEE-nek, vagy sem 
• a „nyelvművelés” kerüljön föl a honlapra.  

 
Bencze János megköszönte még egyszer a referálóknak az igényes munkáját, röviden 
összefoglalta az elhangzottakat, majd az ülés első felét lezárta.  
 
Ezt követte a Szerkesztőség ülése, ahol a következő lapszám összeállítását irányította Kovács 
András felelős kiadó, az Egyesület főtitkára. 
 
2012. május 27. 

 
Dr. Bencze János 


